
Závod a tratě chystá především duo Petr (hlavní rozhodčí) a Michal (stavitel tratí) Bořánkovi, kteří v závodním
prostoru už mají nějaký ten den za sebou, a tak je čas položit pár otázek, které zodpoví neformálně Michal:

Jak složité bylo najít prostor pro centrum závodu?

Pořádání dvoudenního formátu MČR přináší samozřejmě řadu úskalí při výběru centra. Prvotní myšlenka byla
navázat na centrum v JZ části prostoru, kde jsme pořádali 2 kola ČP v roce 2000, po kterých jsem se těsně narodil.

Ve hře byly i další varianty, ale v celkovém kontextu nám nejlépe vyšla ta současná varianta z Pastuchovic. S její
realizací nám pomohli velmi ochotní páni starostové Pastuchovic a Žihle, stejně jako místní zemědělci z Žihelského
statku. V akci uvidíte i hasiče z SDH Žihle, takže se dá konstatovat, že jsme sladili součinnost hned několika
učebnicových aktérů rozvoje venkova. Ideální stav, o to víc, když se na to podívám pohledem vystudovaného
inženýra rozvoje venkovského prostoru.

Trochu mě jen při stavbě potrápila vlastnická fragmentace v některých částech lesa, ale aspoň si budu mít na
katedře na co stěžovat. A samozřejmě postavit kvalitně kvalifikaci MČR na middlu je kapitola sama o sobě a docela
mě překvapilo, jak je to mnohem složitější než vystřihnout finále. 

Les kolem Sklárny navštívilo během závodů a soustředění stovky běžců, jak je to s prostorem závodů? 

Jak už je z popisu terénu (z rozpisu) patrné, tak se jedná o pěkně technickou, rychlou a rovinatou mapařinku, která
bude navíc velmi komplexní, co se týče rozmanitosti samotného lesa. Někde je to trochu jako ve Švédsku, jinde ve
Finsku, či jako v Portugalsku a samozřejmě i trochu jako na Brdech. Závodní prostor je rozdělen na 2 části. První z
nich je určená pro sobotní kvalifikaci a druhá pro nedělní finále. Tyto prostory jsou si v některých ohledech velmi
podobné, ale zároveň jsou od sebe trochu odlišné. Nemyslím si ale, že to bude na škodu, ba naopak to aspoň
nebude nuda.

V prostoru závodů se běželo MS 1991 (long), zmíněný ČP 2000, USK třídenní 2002 a navíc řada závodů
pořádaných PGP, naposledy se zde běžel závod v roce 2013 na revidované mapě z roku 2000. 

   rozhovor
o přípravě MČR

Když znáš v lese každý kámen...
                                  ... a víš, že všechny v mapě nenajdeš



Celý závodní prostor je specifický způsobem těžby. Decentní probírkou vznikají například i průseky, které nejsou v
terénu vyloženě nějak výrazné. Mají spíše informativní charakter, mohou při navigaci pomoci, ale spoléhal bych
hlavně na buzolu, případně na výrazné pozitivní objekty. Stejně tak cesty nejsou v terénu extra výrazné, navíc
určitě narazíte na některou z úzkých cestiček od cyklistů. Ty v terénu tvoří chaotickou síť a v mapě nejsou
zaneseny. Naopak jsme do mapy museli umístit pár zakázaných prostorů – malé paseky s čerstvě osázenými
stromky, tak si prosím přečtěte pokyny. Tratě nijak zásadně neovlivňují, ale narazili jsme na ně až při štítkování, tak
už nebylo možné se jim úplně vyhnout.

Kameny jsou citlivě generalizovány vzhledem k charakteru každé části terénu. Osobně doporučuji se podívat na
staré mapy a jiné dostupné podklady, ze kterých je celkem patrné, v jakých částech lesa se nachází velké balvany
a kde naopak kamenů moc není, či jsou malé. V místech, kde je velká koncentrace kamenů, jsou z mapy vytažené
ty hlavní, které by měly v pohodě naskočit za běhu. V místech, kde jich je málo, lze najít v mapě i menší, které však
mohou být nápomocny v dohledávce. 

Co bude obvyklé a co méně? 

Karanténa na MČR samozřejmě nesmí chybět. Připraven je i model, na který rozhodně doporučuji zajít a trochu se
sžít s generalizací. V centru zajišťujeme občerstvení, ubytování nakonec ne, protože o rezervaci v Lubenci jsme v
zimě přišli, kvůli termínovému posunu závodního víkendu. Ten se posunul z důvodu dřívějšího termínu letošního
MEDu v Polsku.

Neobvyklé bude, že se cíl kvalifikace nenachází v centru závodů, dále sestava komentátorů, formát tratí kvalifikace,
při kterém by se neměly tvořit vlaky a to, že uprostřed lesa je možné potkat kachny. Nachází se zde dlouhá rýha,
která byla většinu roku suchá, ale od půlky května je plná vody. Někde stojící vody, jinde zase tekoucí. V mapě je to
mapované jako potok. Přeskočit to jde v klidu. Při štítkování se tam ale proháněl páreček kachen na výletě, tak ať
vás to nerozhodí. 

Jaké máš tipy na favority v hlavních kategoriích?

Určit favority je z pohledu stavitele samozřejmě obtížné, kór když je první na řadě sprintové MS. Obecně čekám, že
kvalifikací projdou zejména v DH21 zkušenější závodníci v trochu větším počtu, než je obvyklé. Každá drobná
chybka se počítá, silové to moc není, do kopce taky ne. Kdo na relevantních mapách před závody potrénoval, bude
mít jistě alespoň drobnou výhodu. 

V mužích očekávám souboj Dýma a Křivdiče, kde by podle mě mohl mít Dým nepatrnou výhodu vzhledem ke
kontextu celé sezony. Oba určitě pozlobí Bandaska.

V ženách předpokládám výhru Denči Kosové, které to budou chtít znepříjemnit jistě Lucka Semíková s Vendou
Horčičkovou.

Vzhledem k nadcházejícímu JMS v Plzni bude zajímavé sledovat i kategorií DH20. V juniorkách si jistě svoje řekne
Lucka Dittrichová a v juniorech věřím samozřejmě naší domácí naději Danu Bolehovskému.

Nějaké slovo na závěr?

Rád bych na závěr poděkoval starostům Pastuchovic a Žihle, Žihelskému statku a SDH Žihle za součinnost při
realizaci závodů, Lesům ČR (a dalším vlastníkům) za umožnění konání závodů na jejich pozemcích a sponzorům
závodu, zejména firmě Manufaktura za pěkné ceny. Opomenout nelze ani všechny pořadatele.


